
Tidligere har der været 4 møder, en del mail samt besøg hos kommunen m.m.: 
 

4.møde i Landsbysamvirket d. 4.okt.2006 kl.19 i Veng 
Beboerhus. 

Dette referat har jeg (Hans Gravsholt) ikke 
 
  
Referat af 4.møde ifølge bilag fra Jørgen Walter Pedersen: 

 
Referat fra udvalgsmøde i Veng den 5.oktober 2006 

 
Deltagere: Helle Blæsbjerg, Orla Jegstrup og Jørgen Walter Pedersen. 
Afbud fra: Inge Lorenzen og Charlotte Valløe 
 
  Vi startede med at formere arbejdsgruppen med Helle Blæsbjerg som formand, Orla 
Jegstrup som næstformand og Jørgen W. Pedersen som sekretær. 
 
  Det stod klart for os, at gruppen efter det vellykkede møde med to repræsentanter fra det 
kommende byråd måtte have et navn, og vi blev enige om at kalde udvalget ”Landsby-
samvirket for NySkanderborg Kommune”.  
 
   Det er planlagt, at der i fremtiden skal afholdes 6 stormøder, hvor visionerne skal 
afstemmes mellem de fremmødte, som grundlag for fremtidens arbejdsplan. 
 
Hvad er en landsby? 
   Vi startede med at få en løs definition af, hvad en ”landsby” er for en størrelse. 
 
Elementer i, at et område kan kaldes en landsby: 
   Zonestatus, skole, kirke, kro, forsamlingshus, forretning(er), idrætsforening, hjemmeside,  
 beboerforening og indbyggertal fra 200 til 1000 indbyggere.  
 
Vi mener, at følgende bysamfund ikke er landsbyer: 
Skanderborg, Ry, Galten, Låsby og Hørning. 
 
Orla søger om økonomiske midler fra Indenrigsministeriet til at finansiere udvalgets 
arbejde. Charlotte Valløe har støttet med sin ekspertise, og vi forventer at få et beløb på 
mellem 100.000 og 200.000 kr. til at initiere udvalgets arbejde, og vi ser frem til, at 
kommunen fremover vil deltage med midler til driften af udvalgets arbejde. 
 
Helle Blæsbjerg laver 1.udkast til en visionsplan for at have et grundlag til at diskutere 
fremtidige aktiviteter.  
 
Næste møde er aftalt til 4.nov. kl.19 i Venge menighedshus. 
 

Ref.: Jørgen W. Pedersen 
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